
Coses que no són de riure 
•••• per ELLS 

SEGUEIX L'ESCÀNDOL AL JUTJAT DE PAU D'ULLDECONA 

Situació insostenible ... "Cada paio que aguante su vela ... " 
Ha arribat a tal extrem ... que a l'Alcalde, la majoria de Tot el que està passant al Jutjat d'Ulldecona té uns 

dies, les queixes de la gent li fan la cara roja per culpa de motius molt clars: el nomenament d'una Secretària no 
la secretària del Jutjat..., que van haver de trencar el pany preparada per aquest càrrec i el fet de "robar-li" el seu 
per poder entrar al Jutjat... , que ve una inspecció per despatx a la Jutgessa per ocupar-lo un Regidor de l'equip 
revisar la situació del Jutjat i hi han cartes sense obrir de de Govern. l, posteriorment, la divisió de l ' equip de 
fa mesos ... etc. Govern davant de la presentació de "gent seua" en dos 

I a tot això l'equip de Govern ... dividit en l'elecció de llistes ... 
Jutge, (el PP no té prou amb la secretària i fa presentar a Senyors de l'equip de Govern: assumeixin la seva 
Juanjo Sans .. . ) responsabilitat i, en bé del poble, solucionin tot el mal 

que han fet al Jutjat .. 

PARAULES DE J.LL. MILLAN (ERC) ••• 

Ràdio Ulldecona (21-11-96) Comentaris ... 
Josep LI. Millan, després d'haver-ho anunciat abans, Senyor regidor d'ERC, ho té molt fàcil: vote d'acord 

va dir en nom del seu Partit que, fent balanç dels 500 dies amb la seva consciència ... i veurà com certes coses no 
del " Pacte", moltes coses no funcionen (i va parlar del s'aprovaran ... I si no ho fa així, no vaigue més pel poble 
Jutjat i de temes d'urbanisme: l'arquitecte, un solar que dient que J.C. és un ... , perquè, al cap i a la fi, vosté l'ha 
volen expropiar...) i que, a més a més, han tingut mala sort posat on està ... A canvi de què? ... 
perquè són moments dificils, de " retallades" ... Suposem que, un any abans de les "municipals", ja 

ho contarà ... 

LLUC RAGA DIU QUE L'ALCALDE ÉS ELL ••• 

"L' Alcalde soc jo ... " Grup Municipal Socialista 
Fan riure molt( o pensar ... ,o plorar ... ) les intervencions La preocupació del Sr. Alcalde està fonamentada ... En 

que darrerament ens ofereix el Sr. Alcalde per Ràdio un any i mig que estem a l'oposició, el GMS hem treballat 
Ulldecona. Semblava molt disgustat quan, referint-se a més en benefici de la gent d'Ulldecona i Barris que durant 
unes gestions de Jaume Antich en relació al pagament per tot els anys que ell hi va estar ... Hem presentat moltíssimes 
la Generalitat del menjador escolar als alumnes d'ESO Mocions i preguntes al Ple... però encara són més les 
dels Barris d'J_Jlldecona (gestions que, per cert, han donat gestions personals i col.lectives que estem fent, i per a 
fruit) deia: "Es que parla com si fóra l'Alcalde, i l'Alcalde tothom que ens ho dçmana ... inclús per als " seus" ... Per 
sóc jo ... i l' Alcalde sóc jo ... " això ha comentat: ''Es que quasi van a parlar més amb ell 

Vol dir, Sr. Alcalde, què vostè --de veres- és que amb mí ... ". 
l'Alcalde? Tranquil, Lluc, tranquil... 

DISCRIMINACIONS EN ELS PAGAMENTS ••• 

L'Ajuntament paga als sis mesos ... Però no tothom és igual •.. 
Malgrat que es va dir que es pagaria abans (i pera això En canvi, el mateix dia 31-10-96, hi havia almenys l 

es va fer un préstec), a la majoria dels proveïdors proveïdor al qui solament se li devien factures a partir del 
l'Aj untament els paga als sis mesos. En concret a 31-1 O- 31-8-96. I que conste que no és que se li facen poques 
96 (últimes dades que tenim) hi havien 22 proveïdors del compres ... ja que a aquest mateix proveïdor des del dia 30-
poble que tenien factures pendents de pagar(la més antiga 9-96 al 31-10-96 (l mes) se li van pagar 3 7 factures. Ja 
del 30-4-96, però la resta del maig, juny i juliol) i, per sabeu que es tracta d'un regidor ... ? 
supost, de tots els mesos següents. Per què es fan discriminacions entre gent del 

poble ... ? 
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LES RAONS DEL NOSTRE TREBALL 
Quina és la primera obligació d'un 

regidor de l'Ajuntament d'Ulldecona? 
Al meu entendre, treballar en benefici 
dels veïns d'Ulldecona i els seus 
Barris. I això, tant si s'estàal govern, 
com a l'oposició. Perquè els qui ens 
van votar a tots plegats, ho van fer per 
a que treballem pel poble. 

I això és el que hem fet (o, almenys, 
hem intentat fer) els membres del 
Grup municipal socialista, tant durant 
els 16 anys que vam estar governant, 
com ara des de l' oposició. 

El que vam fer mentre vam 
governar, està a la vista i en el record 
de tothom. 

Però, què fem ara, que estem a 
l'oposició? 

En primer lloc, presentar les nostres 
propostes (en forma de mocions, 
esmenes, precs i preguntes), però 
també, a la vegada, donar suport a 
totes les propostes de l' equip de Govern 
que considerem positives per al poble 
(que, de fet, han estat la gran majoria). 
I, respecte al nostre treball, solament 
dir que natros hem presentat més 
propostes en any i mig que tota 
l 'oposició junta en 16 anys. Llàstima 
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que quasi totes les propostes han estat 
rebutjades ... 

En segon lloc, estem fent tota mena 
de gestions en favor de grups, Entitats 
i persones particulars davant de les 
administracions i d'altres organismes 
i, afortunadament en la majoria dels 
casos, amb resultats positius. 

Finalment, a través dels mitjans 
idonis (cartes, mitjans de comunicació, 
etc.) informem, segons els casos, a la 
gent o al poble del nostre treball i del 
que, al nostre entendre, està passant a 
l' Ajuntament. 

Peraixò, quan ara hem fet propostes 
que, afortunadament, sembla que do
naran fruit (millora del · tram de la 
carretera des del poble al riu Sénia, 
renovació del DNI aquí, tancament del 
pas provis ional a l'estació i pagament 
del menjador als alumnes d'ESO dels 
Barris per part de la Generalitat) ens 
sorprèn l ' actitud de l'Alcalde 
d ' enfadar-se' i la del l r. Tinent 
d' Alcalde de dir que ara manen ells i 
que sols es fa el que ells volen ... 

A natros, no ens importa de qui 
és el mèrit. Pensem que tenim 
l'obligació (i també el dret) de fer-ho, 
i així ho seguirem fent. l, estem segurs, 
que seria millor, junts ... però si ells no 
volen ... 

Ara bé, tant si ells volen com si no 
volen, natros seguirem treballant 
en benefici de tota la gent del poble. 
Per que per a n'això ens va votar la 
gent. I és a ells a qui ens devem. I són 
ells els qui ens jutjaran a tots. 

Així és, amics, que tots, tots ens 
teniu a la vostra disposició . 

I, finalment, "bones festes i any 
nou'97 a tothom"! 

Jaume Ant/eh Balada 
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SALUTACIONS 
Finalitza un altre any i !' indiferència de l'equip de 

Govern cap al Grup socialista continua igual. La seva 
pràctica habitual és: 
. no acceptar quasi cap de les nostres mocions, idees .. ., 
. no contestar a moltes preguntes que els hi fem. . ., 
. i, si contesten, és "sí", "no", " la pregunta està fora de 
lloc" ... 

Ens diuen que busquem protagonisme amb les nostres 
propostes i voten en contra, justificant-se que ells ja fan 
totes les gestions. Però, moltes vegades, comencen les 
gestions després d' haver votat no. 

El nostre Grup el que vol es col.laborar en tot allò que 
sigue positiu per al poble, però no ens deixen, sembla que 
els hi fem nosa. 

Hi han òrgans de participació creats (on estan les 
Entitats i els regidors), i no els convoquen mai. Per exemple: 
el S.M. d'Esports que funciona, gràcies a Nando (però no 
hanconvocatmai ala gent). S'inaugura un Punt d'Informació 
Juvenil, sense haver infonnat de res. Decideixen ells sols 
les subvencions a les Entitats, inclús les de les ''carrosses''. 
No entenem aquesta forma d'actuar de l'equip de Govern, 
si volen actuar amb democràcia i transparència ... ja que de 
la majoria de coses ens enterem per les seves paraules a la 
Ràdio ... 

Ara bé, nosaltres continuarem treballant, com ho hem 
fet fins ara, amb moltes ganes, per que el poble d'Ulldecona 
s 'ho mereix ... 

Us desitjo que passeu unes Bones Festes i que l'any 
1997 ens sigui molt més positiu per a tothom! 
M• Carmen Ayén 

Amics, vull parlar-vos avui animant-vos a assistir als 
Plens que celebra el nostre consistori. 

Lo que realment val i del que queda constància és l'acta, 
que recull el que es proposa, es discuteix i s'aprova als 
Plens que es fan a la Casa de la Vila, que és la casa de tots. 
I a tota la gent (no sols als del nostre partit) us invito a 
assistir, perquepugueusabertotala ventat(tal comés i tal 
com surt, després del Ple). 

Allí no es pot enganyar; allí hi ha dret a rèplica en el 
mateix moment, no com quan parlen a l'emisora (per cert, 
fa riure el que diu una "revisteta" de que si és pro
socialista) on quasi cada dia es pot sentir al portaveu o a 
algun membre de l'equip de Govern, llençant a l'aire 
esperança i venent il.lusions a un poble que ja fa 18 mesos 
que només sent això. 

El que fa llàstima són les últimes declaracions del l r. 
Tinent d' Alcalde (i no sé quantes coses més) que les fa 
superposades a les de l'Alcalde, atribuïnt-se i posant-se 
medalles (com el màgic Andreu). 

I també el tema de les subvencions del menjador als 
alwnnes d'ESO dels Barris d'Ulldecona oel de la renovació 
del DNI, que va ser el nostre Grup qui els va iniciar per carta 
o en fornia de Moció, votant ells en contra, però després 
intentant capitalitzar-ho i dient que havia parlat amb la seva 
"amiga personal", de tots els temes. 

Amics de l'equip de Govern, demostreu als Plens poca 
entesa, teniu por de l'oposició i no us aclariu en les coses 
més simples. I això em fa patir pel nostre poble, ja que es 
nota 9ue el càrrec us ve gran i no esteu d'acord entre vatros 
(ho dm, inclús, el vostre Portaveu). 

Finalment, a tots els qui llegiu " la rosa" us invito, 
novament, a vindre als Plens, a veure i viure la vida del poble 
des de l'Ajuntament. Hem de fer, entre tots, que Ulldecona 
tome a ser l'admiració de tothom, com ho era abans. 

Bones festes i any nou a tothom! 
Miquel Fusté 

F estes nadalenques, dies d ' alegria, famílies unides, amistats 
que es retroben.. . Però, també de nostàlgia perquè s'acaba 
l'any ... i els records del fet, del no fet i, inclús, del que hauries 
volgut fer giren pel teu cap com un trompitxol quan el tires ... 

I dic això, perquè ara fa unes setmanes varem estrenar una 
obra de teatre (per cert, tot un èxit, moltes felicitacions, que és 
moltd'agrair,jaqueés l'única paga que tenim) i, amb sorpresa 
per a mi, el Centre Cultural em va donar una placa. I tomant els 
records, em va vindre al pensament aquell desembre de 1956, 
quan vaig dirigir la meva primera obra de teatre (fa 40 anys). 
Després, entro de President a l'Entitat i formem noves seccions, 
una d'elles la de Muntanya, i comencem a passejar-nos pel 
Montsià: mas de Comú, barranc de l'Astor, la Carbonera, mas 
de Mulet; així com lo Castell, l'Ermita, la trobada de les 
pintures rupestres, poblats ibèrics, etc. Quantes persones han 
passat de vàlua, noies i nois, quehandeixatel seugrad' arena ... ! 

Però els records segueixen ... perquè, ara fa tres mesos, sóc 
elegit President de l' ADF (Agrupació de Defensa Forestal) i 
per tant, em tomo a passejar pels mateixos llocs (però amb 40 
anys més a les cames). I toma el treball i les alegries, inclús en 
més escala, i més gent (grans i joves) dedicats a la defensa 
forestal i l'ecologia. I està el "grup d'extinció" disposats en tot 
moment a col.laborar amb els bombers. I el de "prevenció", 
estudiant fòrmules per a que no faci falta haver d' intervindre. I 
els de "repoblació" que han fet una gran tasca (que es pot 
admirar), tant de plantar com de preparar per repoblar. També 
les Escoles i l' Institut, sempre que he parlat amb els Directors, 
estan disposats a tot (dintre de les possibilitats). 

Amigues i amics de tot el poble, joves i grans: us invito a la 
lluita per la defensa de la natura, com diuen los de l' ADF 
"previndre per evitar haver d'intervindre" ; i en això pot 
col.laborar tothom, els qui tenen finques prop de les muntanyes, 
treballant-les, i els del pla, fent plantacions (tot és crear 
riquesa). Tot lo treballat és digne d'admirar, perquè vol dir 
creativitat ... 

Amics, molt bones Festes us desitja el regidor 
Pere Sans Arasa 

:s acaba l any 1 amb ell amba el N.A 11 A 1 • 

.. 

Un altre any que, com d'altres, ha deixat darrera seu alguna 
tristesa i també alhora alguna alegria, encaraquemoltes vegades 
recordem més les coses dolentes que les coses bones. 

Tot i així, espero que aquest darrer mes i l' any nou que ha 
d'arribar vagi bé per tothom i, en especial, porti molta sort i 
prosperitat al pobled' ULLDECONA. I que en aquests dies tant 
assenyalats deixem una mica de banda els nostres problemes i 
gaudim d'aquestes festes, tant especials, el millor possible. 

Així doncs, BON NADAL IFELIÇ ANY NOU, F ALDUTS! 
Jordi Torrent 

Avui els parlaré de dos temes. El pnmer, el Jutjat de Pau, 
doncs va passant el temps i no se soluciona res. L'explicació és 
gue l'actual equip de Govern està format per quatre Partits 
(CiU, PP, ERC i UGI) i a les dos candidatures presentades van 
membres de tres d'ells i per això se'ls fa dificil decidir-se per 
una de les dos. I aquest desembre tampoc hi ha Ple. Potser al 
gener tinguem Jutge, perquè a lo millor fan una carta als Reis, 
a veure si en porten un ... 

El segon tema és de Cultura, doncs es veu que a les Entitats 
no les tracten a totes per igual: mentre a alguna se li ha pujat 
molt la subvenció, sense fer quasi cap activitat durant l'any, 
algunes altres fent activitats durant tot l'any han tingut menys 
subvenció. 

Finahnent, desitjar-los molts bons Nadals i feliç Any Nou! 
Mano/o Vidal 

PREGUNTES ... 
• Què va passar amb el canvi de despatx d'algun membre de l'equip de Govern ... ? És veritat que una "foto" 
emmarcada va ser "passejada" de despatx en despatx? Qui eren els protagonistes de la "baralla"? 
• És veritat que l'equip de Govern vol expropiar un solar del poble? l , a més a més, que el responsable 
d'urbanisme va dir que ho farà per c ...... ? 
• Quan es posaran d'acord l'equip de Govern per a que, quan vaigue l'Alcalde a la ràdio a explicar les gestions 
fetes per tots ells, no vaigue darrera el lr. Tinent d'Alcalde dient que ell és molt amic de la Governadora ... ? 
• (Aquest mes no parlarem dels globus trencats). 

APLAUDIMENTS ... 
• als qui estan intentant muntar una "jornada cívica" per a la 
recuperació del Castell ... 
• al Centre d 'Estudis per les conferències, al Centre Cultural per les 
Jornades de Teatre, a la Banda pels actes de Santa Cecília, i a totes 
les Entitats (esportives, socials, culturals) per tot el que fan 
constantment pel poble. 
• a l'equip de Govern, per les dos empreses " a punt de caramelo" 
per al Polígon industrial ... ~ també, per les noves Fires ... 
• a les Entitats del poble que han rebut ajuts de la Diputació .. . 
• als responsables del noou punt d'informació juvenil. 

XIULETS ... 
• a l'Alcalde, per no haver estat capaç de conseguir del govern de la Generalitat més inversions per al poble ... 
• al lr. Tinent d 'Alcalde (que diu que mana tant al PP) que tampoc ha conseguit res per al poble dels 
Pressupostos de l'Estat ... Cal dir que, abans, quan manaven els socialistes es van conseguir bastants ajuts de 
l'administració de l'Estat... 
• al regidor d'urbanisme, responsable del "canvi" d'arquitecte, i que està causant molts de problemes als 
constructors, als tècnics i, en definitiva, als qui volen fer-se alguna cosa ... Si aquesta és la forma d 'ajudar a la 
gent del "nou equip de Govern" ... ? 
• Aclariment: hem de rectificar el "xiulet" que el mes passat dedicavem a l'autor d'una fotografia. Com és 
més lògic, el xiulet havia de ser per al qui estava davant de la màquina, no per al qui estava al darrera. 

ENDEVINALLES ... 
• Sabeu quants de diners es repartirien a les 
Terres de l'Ebre si toqués "el Gordo" de la 
Loteria de Nadal al número 59.068 ? Doncs, 
quasi 28.000 milions de ptes. s~ sí, heu llegit 
bé, quasi 28.000 milions. I l'explicació és que 
el PSC hem comprat 2. 790. 000 ptes. del mateix 
número per al conjunt de pobles. Per tant, si ens 
toqués, sí que seria una bona notícia per a 
Ulldecona i els altres pobles ... 
• Diuen ... que a un proveïdor de l'Ajuntament, 
quan va presentar una factura, li van dir que no 
li pagarien si no la rebaixava ... Sabeu què els 
va contestar? Doncs, és igual, sempre me la 
deureu ... I quan tomen a entrar els socialistes 
ja me la pagaran. .. 

EL HUMOR DE NAPI . 

A Ulldecona també se li veu el clauer a algú 
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